
P R O T O K Ó Ł  Nr XIII/11
z obrad XIII sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 29 grudnia 2011 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Gminy 
   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad XII
      sesji.
   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym
2.Przyjęcie budżetu gminy na rok 2012 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
    Lubasz na lata 2012 – 2025. Przedstawienie opinii komisji Rady Gminy w Lubaszu oraz 
    RIO w Poznaniu. Podjęcie uchwał.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek nr 1259, 
       202/102 i  202/103 w Lubaszu
3.2/ inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego
3.3/ utworzenia straży gminnej
3.4/ uchwalenia Statutu Gminy Lubasz
3.5/ udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko - Katolickiej pw. Narodzenia NMP w Lubaszu na  
       wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu
3.6/ zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 
       rok
3.7/ zmiany uchwał dotyczących zaciągania kredytów i pożyczek
3.8/ zmian w budżecie gminy 2011 r.
3.9/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2011 – 2025.
4. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na 2012 rok. Podjęcie uchwały.
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
6. Wolne głosy i wnioski.
7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący powitał radnych i otworzył obrady XII sesji Rady Gminy w Lubaszu. 
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 radnych, co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad XII sesji był Pan Tomasz Biernat

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony w dniu 
     dzisiejszym przy podpisywaniu listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze 
     strony radnych lub Wójta Gminy jego zmiany lub uzupełnienia. 
     Radny Józef Cichorek wniósł o wykreślenie z porządku obrad punktu 3.4 dotyczącego podjęcia   
     uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Lubasz. Poinformował zebranych, że zapoznał się 
     ze starym oraz nowym statutem i stwierdza, że jest bardzo dużo zmian, każda zmiana powinna   
     być przedstawiona wraz z jej uzasadnieniem. Na komisji wspólnej odbytej w dniu 22 grudnia 
     br. Sekretarz przedstawiła nowy statut, ale nie wszystkie zmiany. Zaproponował by przenieść ten 
     punkt do porządku obrad następnej sesji.



     Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radny Cichorek jest w stanie wymienić punkty, których 
     nie omówiła Sekretarz Gminy, na co Pan Cichorek odpowiedział, że będzie to trwało co najmniej 
     pół godziny.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego.

    Głosowanie:
    za wycofaniem z porządku obrad punktu 3.4 – 4

     przeciw – 9
     wstrzymało się - 1
  Wniosek formalny został odrzucony.
  Rada przegłosowała porządek zaproponowany przedstawiony radnym przez Przewodniczącego    
  Rady Gminy 14 głosami za.
c)Pan Marcin Filoda – sekretarz obrad XII sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
    Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad XII sesji 
    Rady Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 14 obecnych radnych.
d) Pan Ryszard Borowiak przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad 
     XII sesji.

     Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
 e) Wójt Gminy Zbigniew Jahns przedstawił informację z działań podejmowanych w okresie          
      między sesjami.
Informacja została przyjęta bez uwag.

Ad.2. 
Plan budżetu gminy na 2012 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak – plan 
budżetu poprzedzony jest projektem budżetu, który został przyjęty zarządzeniem Wójta z dnia 10 
listopada  br.,  następnie  został  przesłany  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej  w  Poznaniu  do 
zaopiniowania oraz przedstawiony komisjom rady gminy na posiedzeniach 30 listopada br. 
Opinie zarówno z Regionalnej Izby Obrachunkowej  jak i komisji rady gminy są pozytywne. 

W związku z tym, że opinie były pozytywne,  a trzeba było uwzględnić  stan rzeczywisty i 
prawny od momentu  powstania  projektu  budżetu do  stanu aktualnego,  zaistniałe  zmiany Wójt 
wniósł w ramach autopoprawek. 

Plan  budżetu w stosunku do projektu w zakresie dochodów zwiększył  się  o  kwoty dotacji 
celowych na projekty unijne,  które nie wpłyną  już  w  tym roku,  a  były planowane po stronie 
zarówno dochodów jak i spłat pożyczek. Kolejna zmiana w stosunku do projektu budżetu polega na 
zmniejszeniu kwoty dochodu ze sprzedaży mienia o 360 tys. zł. 

Następna zmiana w projekcie budżetu wiąże się z podjętą uchwałą o powołaniu straży gminnej. 
Wprowadza się  do planu dochodów kwotę  prognozowaną  do uzyskania w 2012 roku z  tytułu 
mandatów karnych – fotoradarów w wysokości 400.000 tys. zł z jednoczesnym przeznaczeniem ich 
na  utrzymanie  dróg  gminnych.  Po  wprowadzonych  zmianach  budżet  zwiększył  się  po  stronie 
dochodów o 1.320.493 zł i wynosi 24.387.451,- zł.

Zmiany w zakresie wydatków w stosunku do projektu polegają na dostosowaniu konsekwencji 
podjętych uchwał, czyli zabezpieczenia kosztów funkcjonowania straży gminnej na 2012 rok, na 
łączną kwotę 200.000 zł, w którym zaplanowano również zakup samochodu w wys. 50.000 zł.
Konsekwencją  podjęcia uchwały w sprawie taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  i  zbiorowe 
odprowadzenie  ścieków jest  zabezpieczenie  dopłaty do  gospodarki  wodno-ściekowej  w łącznej 
wysokości 92.200 zł. Zwiększono wydatki o 73.000zł, ponieważ 19.200 zł znajdowało się 
w projekcie budżetu w rezerwie celowej. 



Ponadto  zabezpieczono  koszty  utylizacji  ścieków  socjalno-  bytowych  ze  wsi  Dębe  do 
oczyszczalni w Czarnkowie na łączną kwotę 19.000 zł. W stosunku do projektu budżetu nastąpiło 
zwiększenie o 15.550 zł, ponieważ na ten cel była przewidziana kwota 3.450zł.

W wyniku proponowanej do podjęcia w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie udzielenia dotacji 
dla zabytkowego kościoła, w projekcie budżetu nastąpiło przesunięcie na paragraf dotacyjny kwoty 
10.000 zł z przeznaczeniem na ten cel. W projekcie budżetu kwota ta była umieszczona  w rezerwie 
budżetowej. 

Kwota wydatków zwiększyła się o 36.400 zł i wynosi 25.241.050 zł.
Wydatki majątkowe zwiększyły się  o 50.000 zł i  zamknęły kwotą  7.324.560 zł,  co stanowi 

29,02% ogólnej sumy wydatków na 2012 r.
Deficyt budżetu w porównaniu do zaplanowanego w projekcie uchwały budżetowej zmniejsza 

się o kwotę 1.284.093 zł i wynosi 853.599 zł. 
Plan przychodów wynosi 3.877.455 zł, a plan rozchodów 3.023.846 zł.

Informacja pisemna stanowi załącznik do protokołu.
Dyskusja:

Łukasz Wlekły powiedział, że będzie głosował przeciw przedstawionemu budżetowi, ponieważ 
jego zdaniem budżet na 2012 rok jest implikacją tego, że prawie milion zł zostanie wydany na 
Gminny Ośrodek  Kultury,  a  można było  go  wykorzystać  na  zrobienie  kanalizacji,  chodników, 
wodociągu.  Można  było  też  z  tego  miliona  uzyskać  dodatkowe  pieniądze  pozyskując  nowe 
fundusze.  Uważa,  że  budżet  na  2012  roku  jest  marnotrawieniem  pieniędzy  i  jest  budżetem 
konsumowanym.

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak przedstawiła Wieloletnią Prognozę 
Finansową Gminy Lubasz na lata 2012 -2025. W Prognozie są przedstawione dochody bieżące i 
dochody ogólne, wydatki majątkowe, wynik budżetu, przychody, rozchody. Są też przedstawione 
objaśnienia i poszczególne wskaźniki w odpowiednich latach. Dwa podstawowe wskaźniki, które 
obowiązują do 2013 roku, mówią o tym, że łączna rata spłat kredytów i odsetek w danym roku nie 
może przekroczyć 15% i stan zadłużenia gminy na koniec roku nie może być wyższy jak 60%. 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w zakresie Prognozy jest pozytywna.

Do przedstawionej informacji nie wniesiono uwag oraz pytań.
Informacja pisemna stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2012 -2025.
Głosowanie:
za – 10
przeciw – 3
wstrzymało się -1

Uchwała został podjęta większością głosów.
Uchwała XIII/119/11 stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie budżetu na 2012 rok.
Głosowanie:
za – 10
przeciw – 4
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/120/11 stanowi załącznik do protokołu.



Ad. 3
Podjęcie uchwał w sprawie:

Przewodniczący  Rady  Gminy poinformował  zebranych,  że  projekty  uchwał  zostały 
szczegółowo omówione na komisji  rady gminy,  w związku z  tym prosi  jedynie o ewentualne 
zapytania do uchwał.

Łukasz Wlekły powiedział, że projekty uchwał powinny być przedstawiane, ponieważ z obrad 
sesji  jest sporządzany protokół, z którym zapoznają  się  mieszkańcy.  Radni uchwalają  budżet, a 
uchwały dotyczą mieszkańców i powinny być przedstawione.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odpowiedział,  że  nikt  nie  zabiera  mieszkańcom  możliwości 
zapoznania  się  z  treścią  przeprowadzonych  obrad.  Uchwały  są  umieszczane  w  internecie  i  są 
ogólnie  dostępne,  nie  jest  to  żadna  tajna  informacja,  nie  jest  ona  objęta  ochroną  danych 
osobowych. W związku z tym, że radnym materiały zostały przedstawione i omówione na komisji, 
nie widzi potrzeby ponownego odczytywania i tłumaczenia, a jedynie oczekuje i prosi o uwagi 
i zapytania. 

3.1/ miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek nr 1259, 
       202/102 i  202/103 w Lubaszu
Radni nie wnieśli uwag o raz pytań.
Głosowanie:
za – 14
przeciw – 0 
wstrzymało się – 4

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała nr XIII/121/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.2/ inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego
Dyskusja:

Bronisław Tonak sołtys wsi Krucz zabierając głos powiedział, że nie wie czy został ukarany czy 
nagrodzony, ponieważ obniżono mu  procentową stawkę wynagrodzenia. Zastanawia się na jakiej 
podstawie taką decyzję podjęto.

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że przedstawiony projekt uchwały z nowymi stawkami 
został zaproponowany przez radnych Klubu PSL. Wniosek w tej sprawie poddano pod głosowanie 
na posiedzeniu komisji,  która 12 głosami za przyjęła stawki proponowane przez radnych klubu 
PSL. Dlatego w takiej wersji uchwała została przekazana pod obrady sesji.

Bronisław Tonak powiedział,  że został ukarany, a radny z Klubu PSL będący sołtysem, ma 
podniesioną stawkę procentową.

Łukasz Wlekły w tym momencie powiedział, że poczuł się wezwany do odpowiedzi, i to nie 
jest tak jak mówi sołtys z Krucza, że został ukarany. 
Propozycja radnego Wlekłego wynikała z analizy kwot przypisów na 2011 rok.  I tak odpowiednio 
osoby, które mają przypis na dany rok od 0 do 25.000zł to stawka procentowa wyniosła 19,9%, 
osoby z przypisem od 25.000 do 50.000 zł – stawka 11,9%, osoby z przypisem powyżej 50.000 zł 
do 100.000 zł – 5,9%, a powyżej 100.000 zł – 5%. Stąd wynika fakt, że stawka wynagrodzenia dla 
sołtysa z Krucza zmniejszyła się o 6%. 

Bronisław Tonak dodał, że w Kruczu są 4 przedsiębiorstwa, które nie płacą podatku u sołtysa 
i nic nie zmusi tych firm by płaciły u niego.

Marcin Filoda powiedział, że w pełni popiera sołtysa z Krucza i będzie głosował przeciwko tej 
uchwale. Nie można porównywać wsi o takim samej wielkości podatku do wsi obok, ponieważ 
Krucz jest specyficzny, jest dużo domków letniskowych, gdzie jednorazowo nie można pójść 



z  nakazem  płatniczym,  tylko  trzeba  więcej  się  postarać,  żeby  właściciel  wiedział  ile  ma  do 
zapłacenia.  Nawet  pobieranie  tych  nakazów  czy  przyjazd  jest  często  dalszy  niż  z  innych 
miejscowości.  Kolejną  sprawą  jest  sama zabudowa wsi,  trzeba w wiele miejsc dotrzeć  pieszo. 
Wiadomo, że funkcji sołtysa nie można łączyć z funkcją inkasenta, ale tak naprawdę inkaso nie jest 
do końca sprawiedliwe. Jakakolwiek nie byłaby podjęta uchwała to i tak będzie niesprawiedliwa.

Wobec tego złożył wniosek formalny w sprawie powrotu do poprzednio ustalonych stawek, tj 
dla  Kamionki,  Miłkowa  i  Stajkowa  zwiększenia  prowizji  z  5,9%  do  11,9%  a  pozostałym 
inkasentom pozostawienia stawek prowizyjnych bez zmian. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek złożony przez radnego Marcina 
Filoda.
Głosowanie:
za – 9
przeciw – 0
wstrzymało się – 5
Wniosek został przyjęty.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały z naniesionymi poprawkami 
zgłoszonymi przez radnego Marcina Filoda.
Głosowanie :
za – 11
przeciw – 0
wstrzymało się - 3

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/122/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.3/ utworzenia straży gminnej
Nie zgłoszono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za – 9
przeciw – 4
wstrzymało się – 1

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/123/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.4/ uchwalenia Statutu Gminy Lubasz
Dyskusja:

Łukasz Wlekły zawnioskował aby przedstawić radzie wypis wszystkich zmian, które są 
w nowym statucie w porównaniu ze starym wraz z uzasadnieniem. Chciałby dostać taka informację, 
aby móc dalej głosować podjęcie nowego. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że dotychczasowy statut gminy jest udostępniony, nie 
jest  utajniony,  jest  możliwość  zapoznania się  z  nim.  Radni  już  7  dni  przed komisją  otrzymali 
materiały, w których była propozycja nowego statutu, projekt ten był omawiany na komisji, radni 
mieli możliwość wniesienia poprawek, co też się stało. Poprawki zostały uwzględnione więc nie 
widzi  potrzeby,  ażeby  w  dalszym  ciągu  przedstawiać  w  formie  pisemnej,  różnice  pomiędzy 
obowiązującym statutem, a nowym, gdyż są one jasne i czytelne. 

Łukasz Wlekły w odpowiedzi stwierdził, że ma do tego prawo i oczekuje, żeby taką informację 
w  formie pisemnej przedstawić. 

Przewodniczący zgodził się, że radny ma do tego prawo i zwrócił się do Sekretarz Gminy 
o przygotowanie odpowiedzi pisemnej na złożony wniosek.
Łukasz Wlekły zgłosił wniosek formalny o dodanie w § 27 pkt 4  słowa „komisji”
Głosowanie:



za – 5
przeciw – 7
wstrzymało się 2
Wniosek formalny upadł.
Głosowanie uchwały:
za – 10
przeciw – 4
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr XIII/124/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.5/ udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko - Katolickiej pw. Narodzenia NMP w Lubaszu na  
       wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu
Nie wniesiono uwag oraz pytań do uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw – 0
wstrzymało się - 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr XIII/125/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.6/ zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 
       rok
Nie wniesiono uwag oraz pytań do uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw – 0
wstrzymało się - 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr XIII/126/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.7/ zmiany uchwał dotyczących zaciągania kredytów i pożyczek
Nie wniesiono uwag oraz pytań do uchwały.
Głosowanie:
za - 10
przeciw – 0
wstrzymało się - 4

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/127/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.8/ zmian w budżecie gminy 2011 r.
Nie wniesiono uwag oraz pytań do uchwały.
Głosowanie:
za - 10
przeciw – 0
wstrzymało się - 4

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/128/11 stanowi załącznik do protokołu.



3.9/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2011 – 2025.
Nie wniesiono uwag oraz pytań do uchwały.
Głosowanie:
za - 10
przeciw – 1
wstrzymało się - 3

Uchwała została podjęta większością głosów.
Uchwała nr XIII/129/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.4
Pan Tomasz Biernat w imieniu Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Socjalnych złożył wniosek 

formalny o  uzupełnienie  planu pracy rady na 2012 rok.  Zaproponował  dodatkowy temat  sesji 
styczniowej pn.:funkcjonowanie gminnych placówek służby zdrowia.
Głosowanie wniosku: 
za dodaniem punktu – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Wniosek formalny został przyjęty.

Głosowanie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  rady  gminy  na  2012  r.  po  przyjęciu 
poprawki:
za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr XIII/130/11 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.5.
Interpelacje,wnioski i zapytania radnych:

Łukasz Wlekły – podtrzymał swój wniosek złożony wcześniej o przedstawienie 
wprowadzonych zmian w statucie wraz z uzasadnieniem.

Ponadto nawiązując do wypowiedzi Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego z ostatniej sesji 
dotyczącej faktu, że ustawa o gospodarce komunalnej nakazała przekształcenie lub zlikwidowanie 
zakładu budżetowego gminy powiedział, że ustawa tego nie nakazuje, może to być każda jednostka 
organizacyjna, prawna, czy też tak jak było kiedyś - zakład komunalny. Nie ma też żadnej daty 
mówiącej o likwidacji, np. w Połajewie funkcjonuje wszystko tak jak było i nic się w tym zakresie 
nie zmieniło. Na komisjach mówiono radnym, że spółka będzie zarabiać na wodzie i na kanalizacji, 
a to wszystko reguluje ustawa i nikt nie będzie na tym zarabiał.

Marek Wicher – zawnioskował o ustawienie znaku B-36 (zakaz zatrzymywania) na 
ul.  Kościelnej  w  taki  sposób  by  obowiązywał  przy  schodach  prowadzących  z  domu  Sióstr 
Zakonnych.  Samochody  parkują  na  wysokości  schodów   i  uniemożliwiają  swobodne  zejście 
schodami. Obecnie znak jest od ul. B.Chrobrego, a stary znak nie wiadomo czy dotyczy 
ul. Kościelnej czy dojazdu do dzwonnicy.
Ponadto  podziękował  za  wykonanie  przejścia  dla  pieszych  na  ul.  Kościelnej  przy  kiosku  ze 
zniczami.
– ponowił  wniosek w sprawie przebudowy skrzyżowania ul.  Zielonej  z ul.  Wojska Polskiego. 
Zapytał czy musi wydarzyć  się wypadek śmiertelny, żeby coś zaczęło się dziać w tym temacie. 
Dotychczasowa odpowiedź w tym zakresie zarządcy drogi była negatywna.



– w związku ze złożonym wnioskiem w sprawie zmiany oświetlenia wiatraka w Dębe i otrzymaną 
odpowiedzią  w  tej  sprawie  z  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  mówiącą  o  podjęciu  działań 
zmierzających do zmiany oświetlenia na oświetlenie ledowe, zawnioskował o oświetlenie wiatraka 
w  taki  sposób,  by  na  każdym  śmigle  zostało  założone  oświetlenie  ledowe  i  zapalało  się 
naprzemiennie powodując efekt obrotu tych śmigieł

Adam Zielsdorf – zawnioskował o wymalowanie przejścia dla pieszych na ul. Kościelnej, na 
wysokości schodów prowadzących z domu Sióstr Zakonnych oraz o oznakowanie jednego miejsca 
dla niepełnosprawnych na parkingu przed budynkiem Urzędu Gminy.

Krzysztof Wiza – złożył wniosek o uzupełnienie żużlem ul. Wodnej (od połowy do końca) oraz 
każdej ulicy poprzecznej do ul. Szamotulskiej po zakończonej inwestycji kanalizacji
Podziękował  Wójtowi  Gminy  oraz  Urzędowi  Gminy  Lubasz  za  udzielone  wsparcie 
przeprowadzonej akcji zbiórki krwi. Kolejna taka akcja planowana jest w miesiącu lutym, na którą 
już zaprasza wszystkich serdecznie. 

Ad.6.
Wojciech Gorączniak sołtys wsi Antoniewo zapytał jak to jest, ponieważ pytają go mieszkańcy, 

w biuletynie informacyjnym znajduje się przykład wniosku dotyczącego wyrównania stawek do 
równego pokrycia kosztów za dostarczoną wodę i ścieki. Podano w informatorze, że 15 radnych 
opowiedziało się za wnioskiem, 2 było wstrzymujących, 5 było przeciw w związku z czym uchwał 
nie została podjęta. Tak to zostało sformułowane. Również w budżecie jest podane, że ta uchwała 
nie jest uwzględniona bo po prostu, poprawka mówiąca o wyrównaniu tych stawek nie weszła 
w życie.

Ponadto powiedział,  że mieszkańcy pytają  również  o fakt  powołania zakładu komunalnego, 
spółki  z  ograniczoną  odpowiedzialnością.  Sam  nie  widzi  logicznego  uzasadnienia  dla  tego 
powołania, z tego względu, że można było pozostać w dalszym ciągu w Brzeźnie, nie trzeba było 
przekazywać majątku jako darowizny tylko mieć ten majątek jako udział, więc nie byłby stracony 
w żaden sposób. W dodatku można było się zabezpieczyć prawnie przed tym, że jeżeli spółka 
w Brzeźnie upadnie, majątek wraca w 100 % do gminy. Nie byłoby też wygenerowanych kosztów 
na utrzymanie zarządu i innych osób. Natomiast samo powołanie, uruchomienie zarządu jest to 
jednorazowy wydatek, ale utrzymanie tych wszystkich instalacji, które są, wymaga przeszkolonych 
ludzi,  sprzętu,  narzędzi,  a  to  z  kolei  będzie  generować  olbrzymie  koszty.  To  trzeba  będzie  w 
najbliższych latach uwzględnić, dlatego wychodzi na to, że gmina jest bardzo bogata. 
Tu  pozwalamy  sobie  na  likwidację  podatków  od  posiadania  psów,  tu  pozwalamy  sobie  na 
powołanie zarządu, który będzie nas kosztował ileś tysięcy złotych. Dlatego wydaje się, że skoro 
stać gminę na  to wszystko, to może skończy drugą część uchwały podjętą przez radnych o budowie 
drogi z Antoniewa do Krucza. W dalszym ciągu nie dostał odpowiedzi, dlaczego druga część tej 
budowy nie została zrealizowana. Mówi o tym dlatego, że w tej chwili  to już nie jest problem 
uzyskania dwóch milionów ze środków własnych gminy i dokończenie tej drogi, tylko po odmowie 
przyjęcia  pieniędzy  z  Warszawy,  która  zgodnie  z  uchwałą  przysłała  pieniądze,  to  już  będzie 
problem 4 milionów złotych. I w ten sposób, będąc mieszkańcem Antoniewa dowiaduje się, że tej 
drogi 
w Antoniewie nie będzie nigdy, bo 4 milionów zł na jakąś drogę w Antoniewie nie wydamy. Skoro 
mamy tyle pieniędzy, zróbmy to, co już było. Mówiono tu już tyle razy o kontynuowaniu podjętych 
działań,  o tym, że pewne zobowiązanie zostały,  natomiast rozpoczyna się  nowe inwestycje, nie 
kończąc starych. Można jednak coś przerwać, żeby gdzieś, komuś zrobić lepiej. Nie wie na czym to 
polega.

Marian  Mirek  sołtys  wsi  Stajkowo  przedstawił  zebranym  osiągnięte  wyniki  Ludowych 
Zespołów Sportowych gminy Lubasz, które we współzawodnictwie podczas minionego roku na 
etapie powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego, uplasowały się na 2 miejscu.



Kazimierz Wicher sołtys wsi Dębe złożył wszystkim zebranym życzenia noworoczne, dziękując 
za współpracę wszystkim jednostkom z gminy.

Ad.7. 
Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania:
Sekretarz Gminy w sprawie znaku zatrzymywania na ul. Kościelnej powiedziała, że znak utawiony 
jest w ten sposób, że nie wiadomo czy dotyczy tego dojazdu, zostanie więc poprawiony zgodnie 
z sugestią p.radnego w najbliższym czasie
– w sprawie  ponowionego wniosku dot.  przebudowy skrzyżowania ul.  Zielonej  z  ul.  Wojska 
Polskiego zostanie jeszcze raz przekazany do zarządcy drogi,
– w sprawie oświetlenia wiatraka, wniosek zostanie przekazany dyrektorom Gminnego Ośrodka 
Kultury,
– w sprawie  wniosku  radnego  Zielsdorfa,  wyjaśniła,  że  jest  on  w  pełni  zasadny,  malowanie 
zostanie  wykonane  jednak  po  zimie,  podobnie  z  wyznaczeniem  i  malowaniem  miejsca  dla 
niepełnosprawnych przed budynkiem urzędu,
– w  sprawie  wniosku  radnego  Wizy  powiedziała,  że  powątpiewa,  czy  stan  ulic  wynika  po 
wykonaniu inwestycji kanalizacji. Sprawa zostanie zbadana pod względem gwarancji udzielanej 
w tym zakresie,
– w  sprawie  wypowiedzi  sołtys  wsi  Antoniewo  wyjaśniła,  że  pierwsza  uchwała  w  sprawie 
ścieków, której przyjęcie proponowano na sesji w listopadzie, nie została przez radnych przyjęta, 
dlatego, że na wniosek radnego Cichorka,  zmianie uległ  jeden zapis -  zwolnienie dla ścieków 
dowożonych, w związku z powyższym została podjęta uchwała na sesji w dniu 7 grudnia br.
w cenach 2,95 zł za wodę, 5,33 zł dla ścieków, które dostarczają przedsiębiorcy i 4,14 zł dla osób 
fizycznych. Oznacza to, konieczność dopłaty zarówno do ceny wody jak i do ścieków. Ta dopłata 
została ujęta w budżecie gminy w wysokości 92 tys. zł. Do tego zwiększono do 19 tys. zł kwotę 
z tytułu odprowadzania ścieków do oczyszczalni ścieków w Stajkowie z miejscowości Dębe. Jest to 
zagwarantowane w budżecie, cena wody nie odbiega od cen, które obowiązują w sąsiednim już 
Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  w  Brzeźnie  po  przekształceniu  w  spółkę.  Natomiast  cena 
ścieków jest ceną niższą niż na terenie sąsiednim.
     Jeżeli  chodzi  o  stan  majątku  powiedziała,  że  wielokrotnie  dyskutowano  na  ten  temat, 
szczególnie  na przełomie  miesiąca  lutego i  marca.  Radni  proponowali  tworzącej  się  wówczas 
spółce czarnkowskiej przystąpienie do tej spółki jako gmina Lubasz ale bez wnoszenia aportem 
majątku,  a jedynie poprzez wydzierżawienie czy inną  formę  użytkowania,  tak by gmina miała 
wpływ na wielkość tego majątku. W spółce zachowujemy ten majątek w postaci udziałów i to jest 
rzecz bezsporna, natomiast jeżeli chodzi o odzyskanie z majątku to już nie do końca jest tak, że 
można to sobie zagwarantować,  ponieważ  tutaj  ma swoje znaczenie prawo upadłościowe i  nie 
gmina  decyduje  jako  wspólnicy  już  wówczas  o  sposobie  podziału  majątku  po  upadłym 
przedsiębiorstwie,  a  syndyk  masy upadłościowej  wyznaczonej  przez sąd.  Tak  więc,  generalnie 
założyciel nie ma wpływu na kształt  zwrotu tego majątku. Utworzona przez radę  gminy spółka 
posiada kapitał zakładowy w wysokości 100 tysięcy złotych, nie przekazujemy w formie aportu z 
tychże samych względów majątku, a jedynie zawieramy umowę dzierżawy i przekazujemy nasz 
majątek do dyspozycji. Spółka jest zobowiązana do bieżących napraw na sieci oraz do tego by 
utrzymywać  i  dostarczać do domów naszych mieszkańców wodę o odpowiednich parametrach i 
odbierać od tych mieszkańców, którzy mają kanalizację, ścieki w postaci ścieków dopływających 
do oczyszczalni, a od tych mieszkańców którzy mają szamba, do trzech punktów zlewnych tj. w 
Miłkowie, Jędrzejewie i Lubaszu.
       W sprawie budowy drogi Antoniewo – Krucz to istotnie gmina Lubasz nie przyjęła propozycji 
ministerstwa  i  województwa  wielkopolskiego  w  zakresie  budowy  drogi  z  tzw.  schetynówki, 
ponieważ dofinansowanie budowy tej drogi nie wynosiło 50%, tak jak w pierwszym rozdaniu, a 
była to kwota pomocy - 30%. Pan Gorączniak nie otrzymał odpowiedzi, bo wniosek 



z sesji został sformułowany w inny sposób, a mianowicie dlaczego nie jest realizowana inwestycja. 
Na tak sformułowany wniosek Pan sołtys  dostał  odpowiedź.  Jeżeli  z  dzisiejszej  sesji,  wniosek 
będzie brzmiał:dlaczego nie jest realizowana uchwała, to odpowiedź będzie taka sama jak ostatnio.  
W budżecie gminy nie ma środków finansowych na jej  realizację  i  to jest jedyny podstawowy 
argument. Potrzeba budowy tej drogi jest, nie tylko ze względu na mieszkańców samego Antoniewa 
ale  też  ze  względu na autobusy szkolne,  które  codziennie tą  trasą  przejeżdżają.  Nikt  tego nie 
kwestionuje.
      Jeżeli chodzi o zobowiązania, o których pisano w odpowiedzi do Pana sołtysa z Antoniewa, to 
mieliśmy na względzie zobowiązania, które zostały już zaciągnięte, a których realizacja i tak jest 
niezwykle  kłopotliwa.  Chodzi  o  umowy podpisane z  Wielkopolskim Regionalnym Programem 
Operacyjnym,  które  są  zobowiązaniami  gminy  Lubasz  do  realizacji  konkretnych,  bardzo 
kosztownych inwestycji  oraz z Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na podpisane umowy 
dotyczące realizacji, z których części się wycofaliśmy, bo jak wiadomo nie wszystkie udało się 
zrealizować.
Wobec  powyższego  tylko  taka,  a  nie  inna  mogła  być  udzielona  odpowiedź  Panu  Sołtysowi. 
Celowość  budowy jest dla gminy rzeczą  bezsporną,  pomoc w wysokości 30%, nawet 50% jest 
kłopotem w realizacji inwestycji budowy drogi.

Prezes GZK Pan Jan Wala nawiązując do wypowiedzi radnego Łukasza Wlekłego powiedział, 
że  radny  ma  przeczytać  ustawę  o  gospodarce  komunalnej.  Połajewo  natomiast,  nie  musi 
przekształcać, ponieważ swoje zadanie powierzyło podmiotowi gospodarczemu, w związku z czym 
nie ma takiej potrzeby. 
Zwracając  się  do  sołtysa  z  Antoniewa,  dziękując  za  troskę  poinformował,  że  w  spółce  będą 
pracowali pracownicy, którzy do tej pory wykonywali czynności konserwatorów i są to fachowcy. 
Ponadto jako prezes będzie korzystał z doświadczenia Pana Bogdana Hana, sołtysa wsi Lubasz. 
Ze strony Brzeźna gospodarka wygląda tak, że część urządzeń została zdemontowanych 
i zabranych, np.: alarmy sygnalizujące problemy wodne. Dzięki doradztwu Pana Hana, sygnalizacja 
w Lubaszu jest już założona. 
Ponadto spółka,  na mocy porozumienia wystąpiła o przejęcie pracowników, którzy do tej  pory 
pracowali w zakładzie w Brzeźnie, a obsługiwali teren gminy Lubasz.
W temacie  części  Prezes  Wala  powiedział,  że  nawiązał  współpracę  z  firmami  posiadającymi 
odpowiednie części i nie musi składować ich u siebie, tylko na telefon będą dostarczane. W dniu 
jutrzejszym zostaną wręczone pracownikom nowe narzędzia ich pracy, po to by mogli obsługiwać 
stacje.

Na zakończenie obrad Przewodniczący Rady Gminy w imieniu swoim, radnych oraz Wójta Gminy 
złożył  wszystkim  życzenia  noworoczne,  wszelkiej  pomyślności  w  2012 roku.  Podziękował  za 
dotychczasową współpracę w roku 2011 - „w obecnym gronie zapada wiele decyzji, rozstrzyganych 
jest  wiele  niełatwych  problemów.  Udaje  się  to  wszystko  dzięki  wzajemnej  współpracy,  za  co 
serdecznie dziękuje”. 

Ad.8.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął posiedzenie XIII sesji 
o godz. 1540

Protokołowała: Sekretarz obrad:
Joanna Leosz   Tomasz Biernat


